
BRM.0002.  10.2020

P  R O T  O K  Ó Ł NR  X)«XII/2020

z)O«XIINadzwyczajnejSesjiRadyMiastaSanoka  VIIIkadencji,

która  odbyła  się  w dniu  10.08.2020  r. od  godz.  16-oo

do  godz.  16-2o w Sali  Gimnastycznej  Szkoły  Podstawowej  Nr  8

przy  ul. JanaIIISobieskiego  5 wSanoku

pod  przewodnictwem  Przewodniczącego  Rady  Miasta

Pana  Andrzeja  Romaniaka

oraz  Wiceprzewodniczącej  Rady  Miasta

Zofii  Kordeli  - Borczyk

Na  ogólną  liczbę  21 Radnych  w XXXII  Nadzwyczajnej  Sesji  Rady  Miasta  Sanoka  VIIl

kadencji  udział  wzięło  wg  listy  obecności  14 Radnych.

Drwięga  Maciej

Karaczkowski  Ryszard

Kordela  -  Borczyk  Zofia

Kornecki  Adam

Kot  Piotr

Lisowska  Teresa

Małek  Bogusława

Miklicz  Sławomir

Osika  Jakub

10.  Radożycki  Łukasz

11.  Romaniak  Andrzej

12.  Ryniak  Adam

13.  Tymoczko  Henryka

14.  Wituszyński  Radosław

Nieobecni  radni  (nieobecność  usprawiedliwiona):

1.  Babiak  Roman

2.  Kornecka  -  Mitadis  Agnieszka

3.  Kot  Wanda

4.  Kozak  Grzegorz

5.  Rogowska  -  Chęć  Grażyna

6.  Sieradzka  Katarzyna

7. Wróbel  Beata

Przewodniczący  Zarządów  Rad  Dzielnic  obecni  na  XXXII  Nadzwyczajnej  Sesji  Rady  Miasta

Sanoka  VIII  kadencji.

l.  Hipner  Jolanta  - Rada  Dzielnicy  Zatorze

2.  Małek  Bogusława  - Rada  Dzielnicy  Posada
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3. Kornecki  Józef

4.  Osękowski  Marian

5. Sieczkowski  Adam

6.  Szul  Krzysztof

- Rada  Dzielnicy  Dąbrówka

- Rada  Dzielnicy  Wójtostwo

- Rada  Dzielnicy  Błonie

- Rada  Dzielnicy  Śródmieście

Nieobecny  Przewodniczący  Zarządu  Dzielnicy  Olchowce  Pan  Grzegorz  Kozak  (nieobecność

usprawiedliwiona).

Ponadto  w  XXXII  Nadzwyczajnej  Sesji Rady  Miasta  Sanoka  udział  wzięli:  Zastępcę

Burmistrza  Pan Aitura  Kondrat,  Sekretarz  Miasta  Pan Bogdan  Struś,  Naczelnik  Wydziału

Rozwoju  i Obsługi  Inwestora  Pan  Piotr  Bochnia.

-Ad.l.

Otwarcie  sesii.

Prowadzący  posiedzenie  Pan  Andrzej  Romaniak  otworzył  XXXII  Nadzwyczajną  Sesję  Rady

Miasta  Sanoka.  Powitał  Wysoką  Radę,  Zastępcę  Burmistrza,  Sekretarz  Miasta,

Przewodniczących  Zarządów  Rad  Dzielnic  oraz  wszystkich  obecnych  na sali  obrad.

Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że na sali  obrad  jest  odpowiednia  ilość  Radnycli  do

podejmowania  prawomocnych  ucliwał.

-Ad.2.

l)owołanie  Sekretarza  sesii.

I)rowadzący  posiedzenie  Pan  Andrzej  Romaniak  powołał  na sekretarza  sesji  radnego  Pana

.Jakuba  Osikę.

-Ad.3.

Zapoznanie  Radnych  z porządkiem  obrad.

Porządek  obrad:

1. Otwarcie  obrad.

2.  Powołanie  sekretarza  sesji.

3.  Zapoznanie  Rady  z porządkiem  obrad.

4.  Rozpatrzenie  wniosku  Burmistrza  Miasta  w  sprawie  aktualizacji  Planu  Gospodarki

Niskoemisyjnej  dla  miasta  Sanoka,  z ewentualnym  podjęciem  uchwały  w  tej sprawie.

5. Rozpatrzenie  wniosku  Burmistrza  Miasta  dot.  zmiany  ucliwały  w sprawie  przyjęcia  i

wdrożenia  do realizacji  Zrównoważonej  Strategii  Rozwoju  Miasta  Sanoka  na lata  2013-

2024,  z ewentualnym  podjęciem  uchwały  w  tej sprawie.

6, Zamknięcie  obrad  sesji.

Nie  było  ciwag  do porządku  obrad,
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-Ad.4.

Rozpatrzenie wniosku Burmistrza  Miasta w sprawie aktualizacii  Planu Gospodarki

Niskoemisyinei  dla miasta Sanoka, z ewentualnym podięciem  uchwały w tei sprawie.

Zastępca  Burmistrza  Pan Aitur  Kondrat  poinformował,  że aktualizacja  Planu  Gospodarki

Niskoemisyjnej  dotyczy  rozdziału  X pkt. I zatytułowanego  ,,Identyfikacja  możliwycli  do

wdrożenia  przedsięwzięć"  i polega  na  dodaniu  kolejnego  przedsięwzięcia  pod  nr  38

zatytułowanego,,Zielono  -  niebieska  infrastruktura  w  dolinie  potok  Osip  w Sanolu".

Konieczność  podjęcia  tej uchwały  wynika  z ogłoszonego  naboru  przez  Ministerstwo  Klimatu

i Narodowy  Fundusz  Ochrony  Środowiska  w  ramach  programu  realizacji  inwestyąji

w  zakresie  zielono  -  niebieskiej  infrastruktury.  Jest to program  finansowany  ze środków

Mechanizmu  Finansowego  Europejskiego  Obszaru  Gospodarczego.  Program  ten runożliwia

jednostkom  samorządu  terytorialnego  ubieganie  się o dotację  na zadania  z szeroko  pojętąj

zielono  - niebieskiej  infrastruktury,  tutaj w szczególności  dotyczy  to  zadań związanycli

zretencją.  Program  zakłada  składanie  wniosków  do  17  sierpnia,  natomiast  projekt

dokumentu,  który  ma być  aktualizowany,  czyli  Plan  Gospodarki  Niskoemisyjnej  musieliśmy

uzgodnić  zarówno  z Regionalnym  Dyrektorem  Ochrony  Środowiska  w Rzeszowie  oraz

z Podkarpackim  Wojewódzkim  Inspektorem  Inspekąji  Sanitarnej,  te uzgodnienia  uzyskaliśmy

na początku  sierpnia,  zatem  nie było  formalnej  możliwości  wcześniejszego  przedłożenia

projektu  uchwały.

Naczelnik  Wydziału  Rozwoju  Miasta  i Obsługi  Inwestora  Pan Piotr  Bochnia  przedstawil

radnym  informację  o zakresie  rzeczowym  projektu.  Poinfoimował,  że w ramacli  projektu

,,Zielono  -  niebieska  infrastruktura  w dolinie  potoku  Osip  w Sanoku"  zostało  przygotowane

zadanie,  które  obejmuje  swoim  obszarem  zagospodarowanie  terenu  doliny  potoka  Osip.

Zadanie  głównie  dotyczy  budowy  7 zbiorników  retencyjnych,  które  będą gromadzić  wodę

napływową  z terenu  oraz  retencjonować  wodę,  która  napływa  bezpośrednio  z potoka.  Oprócz

zbiorników  powstaną  tam  kaskady  wodne,  ogrody  deszczowe,  łąki  kwietne  w otoczeniu  tycli

zbiorników,  schody  terenowe.  Cały  teren  obejmie  również  wykonanie  instalacji  oświetlenia

parkowego  z systemem  odnawialnych  źródeł  energii  OZE poprzez  wykonanie  paneli

solarnych.  Budowa  obejmuje  również  ciągi  pieszo  -  rowerowe  o powierzcl'uii  prawie  6000m2

wykonane  z nawierzchni  mineralno  - żywicznej  przepuszczającej  wodę  z powrotem  do

terenu,  wykonane  zostaną  również  mostki  łączące  te obie  strony  potoka  ze  ścieżkan"ii.

Powstaną  również  wodne  urządzenia  edukacyjne  dla  dzieci.  Jednym  z głównym  elementów

będzie  wzmocnienie  brzegów  potoku  Osip  narzutem  kamiennym.  Powstaną  rabaty  kwietne.

altany  edukacyjne  z zielonymi  dachami.  Poza  zagospodarowaniem  terenu  projekt  będzie

obejmował  wydawnictwa,  stronę  internetową,  filmy  informacyjne  oraz  szkolenia  w zakresie

zmian  klimatu  dla  pracowników.

Prowadzący  posiedzenie  Pan  Andrzej  Romaniak  otworzył  dyskusję  w tym  punkcie.

Radny Pan Sławomir Miklicz  poprosił  o informację  na temat  wartości  projektu.  waitości

dofinansowania,  terminu  realizacji.



Naczelnik  Wydziałci  Rozwoju  Miasta  i Obsługi  Inwestora  Pan Piotr  Bochnia  poinformował,

że szacunkowa  wartość  projekt  to 4.470.700  zł, dofinansowanie  jest  na poziomie  do 85%,

wkład  własny  670.605  zł. Jest to oczywiście  przygotowanie  wniosku  na takich  poziomach,  nie

wiadomo  jaka  będzie  ocena  projektu.  Przewidywany  termin  realizacji  to 2021 i2022  rok.

Radna  Pani  Teresa  Lisowska  zwróciła  się z pytaniem  -  w  jakiej  technologii  są wykonywane

projektowane  zbiorniki?

Radna  dodał,  źe rozumiem,  że jest to  duży  teren rekreacyjny  dostępny  również  dla

mieszkańców  Sanoka,  jak  będzie  z komunikacją  i jak  tam  dotrzeć?

Naczelnik  Wydziału  Rozwoju  Miasta  i Obsłrigi  Inwestora  Pan Piotr  Bochnia  poinformował,

że są to zbiorniki  ziemne,  które  są wzmacniane  gabionami  i narzutami  kamiennymi.  Jeśli

cliodzi  o komunikację  to mamy  połączenie  ścieżki  pieszo  -  rowerowej  z drogi  krajowej  na

granicy  Sanoka  i Zal'iutynia,  drugie  połączenie  ścieżki  to jest z ulicy Zagórskiej pow5rże3 stacji
benzynowej  i trzecie  połączenie  to jest  z ulicą  Rysią  od strony  osiedla.

Radny  Pan Sławomir  Miklicz  zwrócił  się  z pytaniem  z jakiego  projekt  jest  to realizowane?

Naczelnik  Wydziału  Rozwoju  Miasta  i Obsługi  Inwestora  Pan Piotr  Bochnia  poinformował,

żejest  to z Meclianizmu  Finansowego  Europejskiego  Obszaru  Gospodarczego  2014-2021,

program  ..Środowisko,  Energia  i Zmiana  Klimatu,  Łagodzenie  zmian  klimatu  i adaptacja  do

ich  slutków=,  zadanie  realizowane  przez  Narodowy  Fundusz  Ochrony  Środowiska z funduszu

norweskiego.

Radny  Pan Adam  Kornecki  zwrócił  się  z pytaniem  -  jaka  powierzchnia  będzie  objęta  tymi

zmianami  w ramach  tego  projektu  i czy  jest  orientacyjny  koszt  utrzymania  tego  obiektu?

Naczelnik  Wydziału  Rozwoju  Miasta  i Obsługi  Inwestora  Pan Piotr  Bochnia  poinformował,

że na chwilę  obecną  według  wstępnych  rysunków  do projektu  budowalnego  projekt  będzie

obąjmował  ponad  33000  m2 powierzchni.  Natomiast  nie szacowaliśmy  kosztów  utrzymania

tego obiektu,  są to ścieżki  pieszo  -  rowerowe,  które  utrzymywane  będą  w ramach  bieżącego

ritrzymania  dróg.  Jeśli  chodzi  o oświetleniem  to jest  to oświetlenie  solarne,  które  ma  się samo

finansować  poprzez  OZE  i trudno  powiedzieć  poza  tym  jakie  będą  dodatkowe  koszty.

Radna  Pani Hei'iryka  Tymoczko  poinformowała,  że rozumiem,  że w tym  projekcie  będzie

budowa  całkowita  ulicy  Rysiej  z nakładką,  chodnikami,  oświetleniem  i modernizacja  ulicy

Zagórskiąj.

Naczelnik  Wydziałri  Rozwoju  Miasta  i Obsługi  Inwestora  Pan Piotr  Bochnia  poinformował,

że projekt  nie obejmuje  przebudowy  ulic,  to dotyczy  tylko  terenów  zielonych  i ulicy  Rysiej

nie  przebudowujemy,  tylko  przebudowujemy  odcinek  ulicy  Rysiej  gdzie  się  kończą

zaŁuidowy,  sam  projekt  nie  przewiduje  kosztów  przebudowy  drógichodników.
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Radna  Pani  Henryka  Tymoczko  zwróciła  się  z prośbą  o przebudowanie  tycli  ulic  poza

projektem.

Nie  było  więcej  chętnych  do zabrania  głosu,  w związku  z czym  Przewodniczący  Rady  Pan

Andrzej  Romaniak  zamknął  dyskusję  w  tym  punkcie  i poddał  projekt  uchwały  pod

głosowanie.

Za przyjęciem  Uchwały  Nr  XXXII/235/20  głosowało  14 radnycli,  głosów  przeciwnycli

iwstrzymujących  się nie  było.  Uchwała  została  podjęta.

Lista  imiennego  głosowania  stanowi  załącznik  do protokołu.

Ad.  5

Rozpatrzenie  wniosku  Burmistrza  Miasta  dot. zmiany  uchwały  w sprawie przyięcia

iwdrożenia  do realizacii  Zrównoważonej  Strategii  Rozwoiu  Miasta  Sanoka na lata

2013-2024,  z ewentualnym  podięciem  uchwały  w tei sprawie.

Zastępca  Burmistrza  Pan  Artur  Kondrat  poinformował,  że  w  Zrównoważonej  Strategii

Rozwoju  Miasta  Sanoka  na lata  2013-2024,  rozdział  VI  Założenia  strategiczne  i operacyjne

rozwoju  miasta  Sanoka,  ppkt.  6.4  Przedsięwzięcia  kluczowe  dopisujemy  ,.Zielono  -

niebieska  infrastruktura  w dolinie  potoku  Osip  w Sanoku".  Zarówno  poprzedni  dokument  jak

i ten,  który  przedkładamy  do  aktualizacji,  pozwoli  nam  we  wniosku  do  Narodowego

Funduszu  Ochrony  Środowiska  uzyskać  dodatkową  punktację  z tego  tytułu,  że projekt  będzie

zgodny  z dokumentami  strategicznymi  miasta  Sanoka.

Prowadzący  posiedzenie  Pan  Andrzej  Romaniak  otworzył  dyskusję  w  tym  punkcie.

Nie  było  chętnych  do zabrania  głosu,  w związku  z tym  prowadzący  posiedzenie  Pan Andrząj

Romaniak  zamknął  dyskusję  w  tym  punkcie  i poddał  projekt  uchwały  pod  głosowanie.

Za przyjęciem  Uchwały  Nr  XXXII/236/20  głosowało  14 radnych,  głosów  przeciwnycli

i wstrzymujących  się nie  było.  Uchwała  zostala  podjęta.

Lista  imiennego  głosowania  stanowi  załącznik  do protokołu.

Ad.  6.

Zamknięcie  obrad  sesii.

Przewodniczący  Rady  Pan Andrzej  Romaniak  zamknął  XXXII  Nadzwyczajną  Ses.ję Rady

Miasta  Sanoka  VIII  kadencji.

Protokołowała:

JŻ'()\yŁlak Osika

Przewodniczący

a ŚRayMrbiasta




